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J egyző könyv

3 Mszo^atoí°d^lp?At+k^éxÍVlnÖkaísőnek 1955, íanu& hó 15-én,
-___ 0™0n delelott 11 órakor megtartott 1, számú üléséről.

Napirendi

István elnök, Osztrovszki György főtitkár, 
Gombás Bal és ligeti Rajos alelnökök, 
Szabolcsi Bence, Bogaras! Béla, Riesz Prisves 
eítókök?r ReZSŐ’ Maucha Rezső és Verő József ősztály-

’ Rjőey-Gruz Tibor, Hevesi Gyula, 
iwRacs György, Molnár Erik, Novobátzky Károly es 
Sedlmayr Kurt elnökségi tagok. xy es

Kimentették magukat, Mihailich Győző és Sehulek Elemér osztályelnö- 
k°k> valamint Straub F.Brunó elnökségi tag,

ÍÍ^.X2ÍígM.2^Wirendi ponthoz; Hajós György osztálytitkár, 
.ttenyi Axired ov. tag es Balazs János szak titkár.*

Valamennyi napirendi ponthoz- Molnár Béla hivatalvezető. 
Napirendi

1. / Beszámoló az elmúlt negyedév munkájáról,

Krédót Osztrovszki György főtitkár
2, / megvitatása?^ Tudomá^°k Osztálya munkájának

Előadó: Hajós György osztálytitkár
3,/ hagyása*1•félévi elnökségi ülések munkatervének jóvá-

4./ Az 1955a

5*/ Javaslat

Előadó: Rusznyák István elnök, 
évi kongresszusok és konferenciák jóváhagyás
Előadó; Rusznyák István elnök.

a főbizottsági tagok ujjáválasztására. 
Előadó:

az 1955.

Előadó:

a.

Osztrovszki 
évi prémium

Osztrovszki

György főtitkár 
és ösztöndijpályázat

György főtitkár

6*/ Javaslat l_. 
kiírására.

7♦/ Egyebek.
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Az Elnökség elfogadja a főtitkár beszámolóját az elmúlt negyedévi 
munkáról*

2</
Beszámoló a Matematikai és Fizikai Tudományok Osztálya munkájáról* 

osztálytitkár az alábbiakkal egésziti ki az előre szét- 
anyagot:

évre kijelölt aspiránskeretet rendkívül

iaóuóó Intézet beruházási összege á jelentéstől 
, 1955 évre 1J- millió beruházást kaptak. / 7.oldal

Hajós Győr,
küldő
Az osztály számára az 1955. évre kijelölt aspirdnskerexeT renaKivux 
szűknek találja az osztályvezetőség. /8. oldal VI./l*/
a Debreceni Fizikai Kutató Intézet beruházási összege á jelentéstől 
Eltérően ^változott, 1955 évre 1| millió beruházást kaptak. / 7.oldal 
utolsó so±./

a VT. és VII* Osztállyal való kapcsolat jobb kiépítésé, 
ebből a célból a fenti két osztály részéről egy-egy^felelős személy ki 
jelölése, akik hivatalból foglalkoznának a tudományágak jo kapcsolatá
nak fejlesztésével. /13*oldal/ 
a külföldi kiküldetésekkel kapcsolatban az az osztályvezetőség kívánsága éog^a kStSeS^ményes kiküldetési tervek keretét végleges jóváhagyás 
előtt az ov. vitathassa meg.
■Rrdey Grúz Tihtír elnökségi tag a KKI-ben előállított rádióaktiv izo- 
tőpok felhasználásáról érdeklődik. ,
Verő József osztályelnök a kristálynövesztés felhasználására kér bővebb 
adatokat . , . , , , .

a3terjesztés

nyabbá tételére. . „ ,
S'jeíen^ 

Xős^ytogyt Ösztálytitkár az alábbiakban válaszol a feltett kérdések- 

Üjnos az érdemleges tárgyalásokon való meg nem jelenés állandó tünete 

A jelentés alapja az osztálytitkár által összeáll!tott^^elen^es^vo^, , 

osztálytitkári értekezlet is OzóLg közli’, hogy tudomása sze-
A radiaktiv izotópok ^szi^ere vonatk^ol^kozli,^elő_ 
rint a gyorsító feszesekkel x ap ol ’ de osak egy ezüstlemez



A gyakorlatban való hasznosítás kérdése ugv áll hoev 

got°XííIit°tMÍr??,te^f J?tésre vonatkozóan nem tud konkrét anya
részéről állandóan1 felmerülnek P^anem\udlnSZhályVeZeíőMgi tagok 
mire vonatkoznak# * e nem hogy ezek részleteikben
Sg vagya^z1osztál^z«tAK^r^aá,iha ? ™ igazgatóját az El- 
jesen megfelelő jelentések kövítk^mé^ire^ & Val^ságnak 1101,1 tel~ 

retetPig2n^ae^nyn^Startj^ me8jegyzi, hogy az idei aspiránske- 

o?zply^P^olSígmígerősiSíótZes^íftnéZ ^ztáXyvezetőség és 
tájékoztatná egyes határozatairól, pl! filikusok'*kikü?^+^b elnöksfg 
zalasa ugyeben. Kéri a szükebb elnökséget hn™ kikuldetese, premi- 

“ev,~ telr.z.,

»"Sy « z® ).™s. sS'

nyöE' reSHilás^égdfkébeg osztíTok^ hOgy az eredmé’
janak össze munkájukban# osztályok szorosabban kapcsolódd

ySííXJ SSsfS; V“««»«“".! .íet_
ülésén való megtárgyalás jelentősegét látja!alyi* Ebben 32 elnökségi 

taggal, h'oKvgaz:t,^Tfjnv^iatétZgz d Osztályvezetőségi
bevette és az energiaiolasztás?knrp+f+aUS£Í ^^eztórium tekintet
emelte. gxuiogy^sztasi keretet a tavalyihoz képest 16%-kal

^fes^^rllSeveniti^zt^kb! li^előttlJe?2*és “egkönnyitése 
amely szerint az Acták hátsó ínnsií ev előtti elnökségi határozatot. 
““•* . oUvakot, „,lya la.sX’^eKá^JSSK’01’ 3S1“" 

~»S?v^íSie mu
első megjelent Önálló munkája mé^ne^ df«kSZÍ+* a2 aspiránsok 

„gJoleM tlS8M suoid£

mtatiíozik. 
sss?-*** • ■«««*«!.. & ®tbd.s.ot‘tí‘BL‘sSs.Kss1

Osztrovszkj Győr,
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Lukács György elnökségi tag az aspiránsoknak a disszertációt meg
előzd tüdőmanyós munkájává! kapcsolatban felhívja a figyelmet az 
aspiránsok gondosabb kiválasztására. Ha az aspiráns 4 évi egyete
mi és 3 évi aspiránsi munka után nem tud önálló tudományos munkát 
végezni, ez azt bizonyítja, hogy nem volt helyes aspiranturára^fel
venni, Kivétel természetesen, ha nem egyetemről kikerüld aspiránsok 
ról van szó, hanem tehetséges autodidaktákról. Ezeknél fokozottabb 
segitségnyujtás szükséges.
Javasolja, hogy tehetségesebb aspiránsainknak tegyünk lehetővé 
aspirantúrájuk ideje alatt egy hosszabb-rövidcbb külföldi ki
küldetést. Kéri az Elnökséget, hogy az osztályvezetŐségek által 
támogatott esetekben feltétlenül biztosítsák a disszertáció ki
egészítésére, vagy az utána tervezett munkák megalapozására irá
nyuló külföldi tanulmányutat.
Alexlts György elnökségi tag a III.Osztály jelentését viszonylag 
jónak tartja, valóban pontosan tükrözi az osztály munkájának sok 
lényeges jegyét. Ez részben az osztály tagjai sokoldalú támogató 
munkájának, részben az osztálytitkár aktív és alapos működésének 
az eredménye.
Felhívja a figyelmet arra, hogy a tudományos munkában elért ered
mények hasznosításának kérdéséért elsősorban az Illetékes tudo
mányág képviselői a felelősek. A fizika és matematika területén 
az eredményeknek a gyakorlatban való felhasználása rendkívül fon
tos. A kapcsolat elsősorban a műszaki kutatásokkal a legszorosabb. 
Helyesnek tartaná, ha a Műszaki Tudományok Osztálya, - amelynek a 
legnagyobb a létszáma és legtöbb bizottsággal dolgozik - akárcsak 
1-2 emberből álló részleget állítana fel, amelynek az volna a fel
adata, hogy értesítse az érdekelt osztályokat az olyan készülő 
tudományos munkákról, amelyeknek a gyakorlati felhasználása var
ható. Az osztályoknak azután a kutató intézeteket kellene érte
síteniük. Ez az eljárás megszüntetné azt a lehetetlen állapotot, 
hogy a kutató nem tudja, hogy mi történt eredményeinek hasznosí
tása terén.
Az aspiránsok számának idei megallapitasat abszurdnak tartja.
Az aspiránsok külföldi utjával kapcsolatban az a véleménye, hogy 
ennek a kérdésnek a megoldása igen sürgető. Obpológiáral foglal
kozó aspiránsainknak az itthoni aspiránsvezetők nem tudnak kellő 
támogatást nyújtani, feltétlenül szükséges lenne a Szovjetunióba 
vagy Lengyelországba való kiküldésük. Bognár Má.tyas kiküldését ja
vasolja.
Az aspiránsok kiválasztásával kapcsolatban felhívja a figyelmet a 
helytelen kádermunka okozta nehézségekre. A hibák orvoslása csak
nem leküzdhetetlen nehézséget jelent ilyen esetekben.
Rendkívül sürgős kérdés az Alkalmazott Matematikai Intézet átszer
vezése- és elhelyezése. Az Int éze t reális függvénytani osztályá
nak pl. egyáltalán nincsen helyisége; tanszékeken, előadótermekben 
dolgoznak, nyáron pedig az üvegezett folyosón. Ezen a legsürgőseb
ben segíteni kell.
Az intézetnek nincsnn könyvtára sem. A szegedi egyetem hajlandó 
lenne kisegíteni az intézetet könyvekkel, de ezeket nincs hol 
tárolni. Hogy az intézet ilyen körülmények között mégis produkál 
eredményeket, ez kizárólag lelkesedésüknek köszönhető.
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A konyv- es folyóiratter je;sztes nehézségeire fel kell hívnia az 
Axacemia elnökségének az illetékesek figyelmét. Terjesztéssel fog
lalkozó szerveink nem tudják kihaszhálni azt a keresletet, amely 
magyar matematikai folyóiratok és könyvek liánt mutatkozik.

formában és sürgősen közöl- 
^ez azokat a hibákat es hiányosságokat, amelyeket a terjesztés ré- szeről saját területükön tapasztalnak. rerjeszte. re-
ha+xSZa^lyVe+xí'°Smunkája javult, de még sok tekintetben javít
ható. Az osztályvezetosegi tagok rendszertelen részvétele az egyes 
uleseken gyakran határozatképtelenné teszi ezeket. Helyes l°nnf 
ha az osztás vezetőség tagjai nemcsak a saját szakterületük n?ob- 
terüíetekenSisfSy?'laSaban vennének aktlv részt, hanem a szomszédos

hetetlen egyéb kérdésekkel foglalkozni’ h°S'r teljesen le“ 

a szabadrke?eskedelemhehblzni1aeteljesítéltíhei1 helyesnek tartaná 

Trfcgzös^ifójirhog^lvelínc^a^és^l^^V2 ^^álybeszám.. ' 
ritíáv k°P?vterjesztes problémái igen ^ontosa’^'d^hátté^”3"^’ 
ké^te^ra^ltő^ 

közül csak a legégetőbbeket fcíve AfZktkéJd® ek
is fogyatékos ilyen szempontból. A kívülálló nemJ<í 
hogy melyek azok a fund ámen tán Z i 2 nem ka? keP^t arról,
két a tudományágnak meg kell oldania Hs°k , problémák, amelye- dományos eredmények kötélénél az A7S? a kiemelkedő tu-
ertek el kimagasló tudományos eredméívebcf3 A^^^J hogy kik 
maga a tudomány mennyire fejlődött ~k" * ^oprobléma azfTiogy

■«*. to„

nem írhat eS‘é aében nem Tejládhet
matika valamennyi ágában? Matematika1 M f^lődik a mate- ’
£ ián a.a. nincsen kénvispla +. j ^^^ományunkbe.n ni. a tónnix nyos fejlődést keUe^^íositan™708 11^*

problémák3kutatásának*atíny^ra a í^^lémák és részlet-
vezetőségnek ebben a feladat jH^t^^’,aa osztály- 
A jelentésnek az a ré^* „ , K1X6Jtett tevékenységére,
mazásáról számol be A>™ía?“<3 í'7 a <1iAlektikus mát^’inlizm,., „•», -i lene vizsgálni, ho|y?n"nA-k ^kább foímállsTMeg^i’ 



Nem vette eszre, hogy az osztály jövő feladataiban számitanak-e 
az otévés népgazdaság! terv tudományos szükségleteire.
S£?yi Alfréd osztályvezetőségi tag Bognár Mátyás kiküldetésével 
kapcsolatban rámutat arra, hogy a TMB szempontja szerint nem szük
séges matematikus aspiráns kiküldése. Valóban Magyarország a ma
tematika egyes ágaiban nagyon jól áll, azonban vannak még ágai, 
ahol nem vagyunk megfelelően képviselve és ezeket az -^akat ará
nyosan fejleszteni kell. Ezért lett volna fontos Bognár Mátyás ki
küldetése is.
Hajós György osztálytitkár megköszöni Fogarasi Béla osztályelnök 
alapvető észrevételeit és röviden válaszol néhány felmerült kér
désre.
a. / A könyv- és^folyóiratki ad ás terén különösen ez osztály fizikus

tagjai részéről hangzottak el panaszok. A terjesztés terén a 
legfőbb hiányosságot abban látja, hogy ezzel a Posta Hírlap
terjesztő Iroda foglalkozik.

b. / Szakkérdések ügyében a III.Osztály legtöbbször a VI.Osztályhoz
fordult, a többi osztállyal általában nem volt megfelelő a kap- 
osolat.

. ■< '

c. / Bognár Mátyás kiküldetésével kapcsolatban megjegyzi, hogy
Moszkvában megkérdezte tőle Alekszandrov professzor, hogy 
miért nem küldjük ki Bognárt s hozzátette, hogy szivesen lát
ná őt aspiranturája befejezése után.

Rusznyák István elnök összefoglalva a hozzászólásokat hangsúlyoz
za, hogy a jelentés - ha tartalmaz is hibákat - a múlthoz képest 
nagy haladást jelent és ez elsősorban Hn.jós osztálytitkár munká
jának köszönhető.
A vitában elhangzottakkal kapcsolatban a következőkre tesz meg
jegyzést:
a. / Sajnálatos az a körülmény, hogy egyes osztályvezet őségi ta

gok egyáltalában nem jelentek meg a mai elnökségi ülésen.
b. / A Kossuth-dij jelölő ülésen való meg nem jelenés nem tar

tozik az Elnökségre, ezzel az Osztályvezetőség foglalkozzék.
c. / Gombás alelnök által felvetett fizikus bizottsági és a KFKI •

- igazgatójának ügye elsősorban a Fizikus Bizottságra tartozik.
. A Fizikus Bizottság terjessze Osztályveze tőség elé és ha az 

Osztályvezet őség bizonyos határozatokat hozott, arról tegyen 
jelentést az Elnökségnek.

d. / Az aspiránskérdéssel kapcsolatban felmerült kérdések kerülje
nek napirendre a TMB Elnökség előtt való tárgyaláskor.

e. / A középkádereknek hosszabb időre való kiküldése érdekében foly
nak már tárgyalások a Lengyel Tudományos Akadémiával és amennyi
ben ezek a tárgyalások a közel jövőben eredményre vezetnek, fel
vetjük a kérdést a többi népi demokrácia akadémiája, felé is.

f. / Ami a tudományos eredmények gyakorlatba való bevezetését illeti,
helyes volna, ha a kapcsolat az egyes osztályok között szorosabb 
lenne. Helyes lenne továbbá, ha az osztályok és a kutatók en
nek érdekében jobban igénybe vennék az Elnökség közvetlen se
gítségét.
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g’// kebb'^lÍHkp43tá¥?teA'tÍkaÍ ?ntézet elhelyezésének kérdését szü- 
kebb elnökség állandóan napirenden tartja és mindent meg fos ten- 
ni, hogy ebben a kérdésben segítséget nyújtson*

h*/ A javasolt, Oslóba való kiküldést fontosnak tartia ‘Pl nnk-dórr o-n 
re vonatkozólag az osztálytól javaslatot fog Sí. 211101:866 er" 

Bejelenti, hogy az Izotop Bizottság részéről megy evv delp^áo-ín 
S Amennyiben a fizikusok ezen delegáció részébe

Határozat;

1. / Elnökség a III.Osztály jelentését jóváhagyja.
2, // £i?aVaslatokat Elnökség a.következőkkel egésziti

a. / Minden osztály bizzon meg egy-egy tagot azzal
ve^té^e^dlkében™!^?8 ere^mények gyakorlati be- 
mia másik osztályával & kapcsolatot “ Akadé-

Felelős: Ősztálytitkár.
b, // hasson oda, hogy a kutatók maguk is

igyekezzenek a tudományos eredményeik gyakorlat
ba való bevezetését’ elerni. gyaKoriat-

- 3’// OV +n™Lkír3en “agya^ázatot az ülésen meg nem jelent ’ 
n&a tfttek eSgetV°eztto1eíents6hOeyv? ?®Shivásnak miért

?•/
AgJ955»I.fej^yi_elnökségi ülések munkatervének jóváhagyása.

VlfSasába1 jövőbe^gondosobb-nSkéÍzi taO32tálybeszámolók meg- 
fflénye annak, hogy az Plnök^L™? lt8?k 616* Csak akkor lesz ered- 
egyrészt az Osztály gondosabban kész? ti'10? ®6^ °®ztály munkáját, ha 
Elnökség tagjai is lói e3: jelentését, másrészt az
ha a szükebb Elnökség az egves 'ii Vvta3?íli*'H61yesnek 'tartaná ezért,
felkérne egy-két elnöksL^+^a+ u^011 inkájának megvitatása előtt
tanulmányozzák és bizonyos -^setleg®^ aZ Os.ztálybeszámolót előre 
janak hozzá. “onyos - esetleg nem szakmai - fejezeteihez szól-

l^gyhlja'mfg®az°allfszZbílyÉódositást^ “ áprilisi elnökségi ülés 

^Sw^T^^ség^^^^^yetért pog^asi Béla osztályelnök ja- 

tarjak fel a munkájukból mu^-tk^x ősztalybeszámolók nyíltan 
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gusznyák Xstvfr elnök javasolja, hogy az Elnökség fogadja el Fogarasi 
Séla osztályelnök javaslatát. Ehhez természetesen az szükséges, hogy 
a beszámolót az osztály idejekorán küldje be. A vitára való előzetes 
felkészülés élénkíteni fogja azt. A beszámolóknak olyan szellemben 
kell készülniük, hogy az osztály problémáit élesen vessék fel.

Határozat;
1. / az osztályok a jövőben beszámolóikat gondosabban

készítsék el. A beszámoló elkészítésénél fordít
sanak különös gondot az osztály munkájában felme
rülő problémák hangsúlyozására, hogy azok megol
dását az elnökségi ülésen való megtárgyalás elő
segíthesse.
Az osztálybeszámolókat ai elnökségi ülés időpont
ja előtt legalább három héttel az elnökséghez el 
kell juttatni.

Felelősök: Osztályelnökök.
2. / A szűke bb elnökség a beszámoló beérkezte után

felkér 1-2 elnökségi tagot, hogy készüljenek fel 
a vitára, tanulmányozzák át alaposan a beszámoló 
egyes részeit.

Felelős; Főtitkár.
5./  Az 1955. évi I.félévi elnökségi ülések munkater

vét az Elnökség elfogadja azzal, hogy a MTA szer
vezeti és működési szabályzatát akkor tárgyalja, 
meg az elnökségi ülés, ha az alapszabálymodositas 
elkészül. Az uj alapszabálytervezetet a Közgyűlés 
előtti időben kell megtárgyalni.
A beérkezett javaslatokat egy bizottság dolgozza 
fel, amelynek Nizsalovszky Endre legyen az elnöke. 

Felelős; Főtitkár.

4./
Az 1955. évi kongresszusok és konferenciák jóváhagyása* 

Rusznyák István elnök beterjeszti az 1955._évben rendezendő^kongresz- 
szuszra és konferenciákra vonatkozó javaslatot. Tekintettel arra, 
hogy az osztályok összesen kb. l,76o.Soo forint szükséglétét jelentet- 
tek^be, viszont az 1955 évi kongresszusok es konferenciák ^n^esére 
maximum 1.2oo.ooo.-Ft áll rendelkezesere javasolja, hogy az Elnökség 
tdS vissza az osztályoknak a javaslatot azzal, hogy nézzék meg, hol 
lehetne a szükségleteket csökkenteni.
Alexits György elnökségi tag a javaslat átdolgozásánál kéri betervez
ni az 195b évben tartandó kollokviumok költségéit is.
Hevesi Gyula elnökségi tag megjegyzi, hogy egyforma mé^e^A2Sflnek* 
ciák általában a j avaslatban a legkülönbözőbb összeggel szerepelnek.
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Elnökség felkéri a főtitkárt, hogy a gazdasági 
szakemberekkel együtt dolgozza át a javaslatot 
az elhangzott szempontok figyelembevételével úgy* 
hogy az a rendelkezésre álló pénzügyi keretet ne 
lépje túl.

Felelős: Osztrovszki György főtitkár.

Y n"l ^4* -P JJ’L M X. X __ * _l_ _ _ • . / » «■ . * «

$•/

Határozat:
AZ Elnökség az 1955. évi akadémiai bizottsági 
tagok uj^avalasztására vonatkozó javaslatot a 
kővetkező modositasokkal hagyja jóvá:
1. / Törekedjenek az osztályok arra, hogy főbi

zottságaik tagjai tudományos minősítéssel 
rendelkezők legyenek. Szükség esetén lehet- 

a r^^^^sag tagjai olyan szak emberek is, 
akik minősítessél nem rendelkeznek. A főbi
zottságok elnökei akadémikusok legyenek, 
amennyiben nem azok, akkor ehhez az Akadé
mia elnökének engedélye szükséges.

2. / A népgazdaság és egyéb szempontokból fontos
t^ndókmfeíldaSara k0IPP3Lex bizottságok álli-
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6./

Javaslat az 1955. évi prémium és ösztöndíjpályázat 
kiírására*

Osztrovszki György főtitkár az Elnökség elé terjeszti az 1955- évi pré
mium és ősztöndijpályázat kiirására vonatkozó javaslatot és indítványoz
za a jövőben az elnöki jutalmaknak a Nagygyűlésen való kiosztását.
Hevesi Gyula elnökségi tag az összes rendelkezésre álló összegek^egye- 
sitései s égy-egy tudományszak kiváló képviselőjének nevével ellátott 
rendszeresített pályadijak létesítését javasolja.
Ligeti Lajos alelnök a Kossuth-dijjal szemben a nagy pályadijak létesí
tését aggályosnak tartja.
Fogarasi Béla osztályelnök javasolja a kérdést a Kossuth-dij Bizottság
gal is “megtárgyalni. •
Busznyák István elnök javasolja, hogy esetleg 2 evenkent legyenek pálya- 
'di jak kiadva '“plakettet is készíttessen az Akadémia.

Határozat?
Az Elnökség felkéri Ligeti Lajos alelnököt, 
Alexits György és Hevesi Gyula elnökségi tago
kat, hogy a felmerült szempontok alapjan dol
gozzanak ki egy javaslatot.

Felelős; Ligeti Lajos elelnök.

7-/ 
"Kiváló áolgoz^" cim adományozása.

Tcs+ván elnök bejelenti, hogy az Akadémia Elnöksége a Miniszter— ' fSlt kérései,"hogy engedélyezzék más szervek pel
dójára az Akadémia számára'is "Az ^^demia kiváló dolgozója
/ Minisztertanács ezt nem engedélyezte, azonban felhívta a iigycimuaKe 
arra, hogy "Kiváló dolgozó" cím.az.^ademia^dolgozoinak is adományoz 
ható, amennyiben erre az akadémia jav^olatot tesz..

Határozat;
Elnökség felkéri a Főtitkárt, hogy szólítsa = 
fel az osztályokat arra, hogy tegyenek megfe
lelő javaslatokat a szaktitkarsagok, akadémiai 
intézetek dolgozói köréből "Kiváló dolgozó 
cím adományozására.

Felelős; Főtitkár.
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8./

A Közgazdasági Szemle 9 ♦folyóirat hovatartozásának kérdésé^ 
Fogarasi Béla osztályelnök bejelenti, hogy először létesült a Közgaz
daság! hemle c. folyóirat és esak később alakult meg a Közgazdaságtu
dományi intézet. A közgazdasági szervek és a Közgazdasagtudomanyi Inté
zet részéről elhangzott az a kivánság, hogy a Közgazdaság! Szemle c. 
folyóirat a jövőben a Magyar Tudományos Akadémia Közgazdaságtudományi, 
intézetének folyóirata legyen.

Határozat:
Az Elnökség Fogarasi Béla osztály elnök javaslatára 
úgy határoz, hogy a jövőben a Közgazdasági Szemle a 
Közgazdaságtudományi Intézet folyóirata legyen#

Fogarasi Béla osztályelnök bejelenti, hogy megjelentő II.Osztály köz
leményeinek azon száma, amelyik az 1954. évi nagygyűlés előadásait is 
vitáit is tartalmazza. Szabó Imre levelező tag felelős szerkesztő jelen
tése szerint kéziratát 1954. július 21-én adta le és minden sürgetés 
dacára az osztályközlemények ezen száma csak 1955. január 12-én került 
terjesztésre.

Határozat:
Elnökség megbízza Osztrovszki György főtitkárt, hogy 
a II.Osztály Közleményei késedelmes megjelenésének 
oktá viszgálja ki.

Felelős; Osztrovszki György főtitkár.

Javaslat az Akadémiai Kiadónál megjelenő müvek köteles példányként 
akadémikus!, illetve tiszteletpéldányként való szétküldésére.___ w__

Rusznyák István elnök az Elnökség elé terjeszti az Akadémiai Kiadónál 
megjelenő müvek köteles példányként akadémikusi, illetve tiszteletpél- 
dányként való szétküldésére vonatkozó javaslatot.

Határozat:
Az Elnökség a beter jesztett javaslatot a következő 
módosításokkal hagyja jóvá:
1. / Minden osztály akadémikusa a saját osztálya kiad

ványát azonos értékben kicserélheti a másik osz
tály kiadványára.

2. / Az elnökség tagjai saját osztályukon kivül kapják
meg a többi osztály kiadványainak listáját és min
denki jelentse be, hogy melyik kiadványra tart 
igényt.

3. / Az osztályelnökök a választott elnökségi tagokkal
egyforma jogban részesitendők.
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4o// titkára kapja meg az Akadémiai
valamennyi kiadványát.

5*/ -“-z/'Egyéb" rovat kiegészítendő a KEB 
aa o j a; al •

Pelei ős; Alexits György a KEB

Kiadó

elő-

titkára.

Székfoglalóké 

á^adémíkusok^tHrtottali^székfoglálőtf^ december hő folyamán a következő

1954. dec. 2-án Nizsalovszky Endre akadémikus
cimmelSZQÍCaSZ & szerz^d®si rendszer elvi kérdései

dec*.9-én Sedlmayr Kurt akadémikus
Heterózisnemesités alkalmazása Béta Vulgaris-nál címmel, & ^4.

dec. 9-én Obermayer Ernő levelező tag
A fűszerpaprika legjobb ültetési idejének megállapitása 
szakaszos ültetési időkisérletekkel -
oimmel,

dec.13-án Schandl József levelező tag
a cigaja nemesitese íle de Prance->vn.l 
cimmel,

dec.15-én Gegesi-Kiss Pál akadémikus
a diabetes mellitus alatti coma és kezelése csecsemő
es gyermekkorban
cimmel.

Határozat;

Az Elnökség a bejelentett székfoglalókat jóvá
hagyja és nevezett tagok számár a diploma kiadását 
elrendeli.

A jegyzőkönyv hiteles?

Alexits György 
akadémikus

Szabolcsi Bence 
akadémikus

K.m.f.t*


